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این عشق بینهایت، جغرافیا ندارد
«این حســین کیســت که عالم همه دیوانه اوســت...» بغض مستندســاز اســپانیایی وقتی از حس حضور در حرم امام حســین (ع) می گوید، گواه این شــعر 
محتشم کاشانی است. تصاویر پیاده روی اربعین در سال ۹۷، آن قدر در ذهن «مانولو اسپایلو» ماندگار شد که سال بعد از آن نیز همه پیچیدگی های گرفتن 
ویزا را از سر گذراند تا یک بار دیگر حلاوت حضور در پیاده روی اربعین را تجربه کند. شاید آن ها که اهل رفتن به نمایشگاه عکاسی هستند نمایشگاه عکس از 
تصاویر زیبای محرم و پیاده روی اربعین مانولو اسپایلو را دیده باشند. او درست یک سال بعد از اولین تجربه پیاده روی اربعین با هماهنگی مسئولان فرهنگی 

نمایشگاه عکسی را در خانه هنرمندان برگزار کرد. خاطرات این عکاس اسپانیایی از تجربه حضورش در پیاده روی اربعین شنیدنی است.

اربعین حسینی

عکاس اسپانیایی خاطراتش از پیاده روی اربعین را با ما مرور می کند

چه اتفاقی می افتد که عکاســی اســپانيايی خود را از 
جنوب غربی اروپا بــه راهپيمايی اربعين می رســاند؟ 
اين اولين ســؤال ما از مانولو اســت که در پاسخ از يک 
کنجکاوی می گويد: «پنج ســال بود برای ماه محرم و 
تصويربرداری از مراســم مذهبی در تاســوعا و عاشورا 
به ايــران می آمدم. در اين چند ســال بــا روحانيون و 
آدم های مذهبی ارتباط داشتم. آن ها درمورد اربعين با 
من صحبت می کردند و می گفتند جمعيت ميليونی از 
کشورهای مختلف، مسيری طولانی را در يک جاده واحد 
می پيمايند. بــرای من انگيزه به وجــود آمد که حضور 
در اين مراســم را تجربه کنم؛ برای همين به پياده روی 

اربعين رفتم».

چرا ایران، چرا محرم
انتخاب ايران برای عکاسی مراسم محرم توسط عکاس 
اسپانيايی هم دليل جالبی دارد. او می گويد: «از مدت ها 
قبل با ايران و فرهنگ مذهبی شان آشنا شده بودم. 
اول ربطی به مســائل عاطفی نداشت، شنيده 
بودم مراسم مذهبی ايران ديدنی است. من 
عکاس هســتم و کنجکاو، پس تصميم 
گرفتم بــرای برطرف کردن کنجکاوی 
يک بار هم که شده به ايران بيايم. دوست 
داشتم با محرم آشنا شوم. در همان سفر 
اول که به ايران آمدم، متوجه شدم نزديکی 
زيادی بين مراسم مذهبی ايرانيان و مراسم 

کاتوليک ها در اسپانيا وجود دارد».

از حضرت مسیح تا امام حسین (ع)
گفت وگو با عکاس اســپانيايی بــه بخش های جالبی 

سکوت 
رسانه های غربی

عکاس اسپانيايی می گويد: 
«پياده روی اربعين يک حرکت عظيم جهانی 

است، اما رسانه های کشورهای اروپايی انعکاسی 
از اين راهپيمايی ندارند. شايد اگر من به پياده روی اربعين 

نمی آمدم، اصلاً متوجه نمی شدم چنين اتفاق 
زيبايی هر سال در گوشه ای از دنيا رخ می دهد! 

درحالی که اين حرکت، کاملاً 
خودجوش و مردمی است».


